
 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vážení příznivci, 

v říjnu jsem navštívil Francii. Je jedna ze 
zakládajících zemí eurozóny. Před přijetím 
eura měla 642 let svůj frank a pro 
společnou měnu se ho vzdala. Dokonce 
překousla, že Evropská centrální banka 
bude v Německu, dávném rivalovi. Pro 
politiky to byla výzva, kterou na rozdíl od 
těch našich zvládli. Dnes platí eurem ve 
Francii 68 milionů lidí a další miliony 
z bývalých kolonií na něj má navázanou 
svou měnu. Zajímavostí je, že Francouzi 
po 20 letech modernizovali design svých 
euromincí. Je na nich znak Francouzské 
republiky dub (symbol síly a odolnosti) s 
olivovníkem (symbol míru) a francouzské 
motto „Liberté, égalité, fraternité“. Dělám 
vše pro to, abychom euro konečně měli 
také. Jsem si jistý, že by naše euromince 
byly ty nejhezčí v Evropě. 

Michael Pascal Večeř 

 

Slovo předsedy 

 

Každá dvou-euromince je malým pokladem s jedinečným příběhem. Společný rub 
sdílí nominální hodnotu, ale to, co je odlišuje je fascinující líc. Je na něm národní 
motiv. A co víc, každá země může vydat až 2x ročně speciální pamětní edici 
spojenou s významnými osobnostmi, jubilei, či kulturním dědictvím. S více než 700 
různými motivy se staly neodolatelným lákadlem pro sběratele. Přidejte se k nim 
a objevte, jaké poklady skrývají. Dnes se podíváme na tu nejdražší. Stala se jí 
litevská dvou-euromince z roku 2021 "Žuvintas Biosphere Reserve". Cena je dána 
tím, že Litevská banka oznámila, že z 500 000 vydaných mincí bylo několik set 
vyraženo s chybou na hraně, což způsobilo poprask mezi sběrateli. Tato mince byla 
nabízena na eBay za 2 500 euro. Více o euromincích najdete na našem webu: 
eurovcesku.eu/euromince. 

Nejdražší euromince 

 
 

Již tradičně budeme 17. 
listopadu na Václavském 
náměstí v Praze s naším 
stánkem, kde budeme 
debatovat s občany a 
sbírat podpisy pod petici 
pro euro. Přijďte. 
 

 

V úterý 24.10.2023 předseda Euro 
v Česku Michael Pascal Večeř spolu 
s ekonomem České spořitelny 
Michalem Skořepou probírali roli 
koruny a eura v české ekonomice 
v pořadu BYZNYS ČT24. 

  

Jak se dívá na přijetí eura europoslanec 
a člen předsednictva KDU-ČSL Tomáš 
Zdechovský? Vidí v něm řadu výhod pro 
občany, ale také bezpečnostní prvek. 
Bohužel se podle něj politici velmi často 
bojí o euru diskutovat kvůli politickým 
bodům. To chce změnit. Celý rozhovor 
na našem Youtube. 

 

 
Ohledně podpory přijetí eura a související 
osvěty děláme mnoho akcí. Ne všechny se 
vejdou do našeho měsíčníku. Proto vám 
doporučujeme, abyste nás sledovali i na 
našem Facebooku a síti X, kde reagujeme 
a komentujeme aktuální dění v souvislosti 
s eurem v Česku.  

 
 

Můžete 
nás podpořit 
příspěvkem na 
transparentní 
účet: 

Rozhovor s europoslancem Zdechovským 

Buďme v kontaktu Pozvánka na akci 

 

Náš předseda konstatoval, že koruna nesplnila svou roli a 
neochránila úspory českých občanů, ani českou ekonomiku před 
vnějšími šoky, zatímco země s eurem to zvládly lépe.  

Upozornil také na to, že do eurozóny směřují i poslední země, 
které euro nemají a existuje reálné riziko, že Česko zůstane 
poslední zemí EU bez eura. To by bylo pro Česko značně 
nevýhodné. Celý rozhovor na našem Youtube. 

BYZNYS ČT24 
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